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کــوتـاه

آلودگی هوای ۶ کلانشهر 
آرمان ملی: سازمـــان هواشناسی نسبت به 
آلودگی هوای شش کلانشهـر هشدار داد و پرهیز از 
رفت وآمد غیر ضروری در سطح شهرها به ویژه برای 
سالمندان، کودکان و افراد با سابقه بیماری را توصیه 
کرد. این سازمان با صدور هشدار زردرنگ از پایداری 
هوا از بعدازظهر یکشنبه )۵ دی ماه( تا پنج شنبه)۹ 
دی ماه( خبر داد. منطقه اثر این پدیده یکشنبه)۵ 
دی ماه( شهر تهران، دوشنبه)۶ دی ماه( شهرهای 
تهران، کرج، اراک، اصفهان و تبریز و سه شنبه)۷ 
دی ماه(، تهران، کرج، اراک، اصفهان، تبریز و مشهد 
خواهد بود. همچنین مشاهده این پدیده چهارشنبه 
)۸ دی ماه( در شهرهای تهران، کرج، اراک و مشهد 
و پنج شنبه )۹ دی ماه( در شهرهای تهران، کرج، 

اراک و مشهد مورد انتظار است. 

۱۸ ازدواج ۹ سال به پایین 
تسنیم: آمار ازدواج های سیستان و بلوچستان 
از خردسال همسری در این استان خبر می دهد. 
مدیرکل ثبت احوال سیستان و بلوچستان از ثبت 
۱۸ مورد ازدواج کودکان بین ۵ تا ۹ سال در از 
ابتدای سال تاکنون در این استان خبر داد. رضا 
راحت دهمرده، اعلام کرد: از ابتدای سال 22 هزار 
و ۸۹۸ واقعه ازدواج در استان به ثبت رسیده، در 
این مدت همچنین دو هزار و ۹۵ واقعه طلاق در 
استان به ثبت رسیده است.  از ابتدای سال در گروه 
سنی مادران ۵ تا ۹ سال ۱۸ مورد ازدواج و زنان 
۱0 تا ۱4 سال دو هزار و 40۵ مورد ازدواج به ثبت 

رسیده است. 

کارت ۳۰ میلیونی برای تاکسی 
آرمان ملی: مدیرعامــل سازمان تاکسیرانی از 
ارائه ایساکوکارت ۳0 میلیونی به رانندگان تاکسی 
خبر داد. در حاشیه مراسم امضای تفاهم نامه سازمان 
تاکسیرانی با شرکت ایساکو اسماعیل بیگی اظهار 
کرد: بخش زیادی از تاکسی های ایران تولید شرکت 
ایران خودرو هستند که در گام اول سعی کردیم از 
خدمات ایساکو برای تامین قطعات این تاکسی ها 
استفاده کنیم. در فاز اول ۵000 تاکسیران مشمول 
دریافت ایساکو کارت می شوند و بعد از آن مابقی 
تاکسیران ها نیز به این لیست اضافه می شوند و 
امروز ما لیست اولیه ۵000 تاکسیران را به ایساکو 

تحویل دادیم. 

اعتراض به بودجه شهرداری 
ایلنا: عضو کمیسیون برنامه و بودجه شورای 
شهر تهران گفت: به عنوان اعضای شورای شهر 
به شدت به اعتباراتی که در لایحه بودجه ۱40۱ 
برای شهرداری ها در نظر گرفته شده، است معترض 
هستیم. ناصر امانی در پاسخ به سوالی مبنی بر 
اینکه به رغم انتقادهای صریح اعضای شورا به 
بودجه ۱40۱ دولت، شهردار تهران آن را راضی 
کننده دانسته است، اظهار کرد: ایشان راضی کننده 
نمی داند و در حال پیگیری این مساله است. هم در 
جلسات هیات دولت صحبت کردند و هم با مجلس 
رایزنی داشتند و هم با سازمان برنامه و بودجه 
جلسه داشتند، اما خروجی آن چیزی است که 

اکنون می بینیم. 

 ۲۵۵ هکتار از 
پارک ملی گلستان سوخت

آرمـــان ملی: پـــارک ملـی گلستان، طی 
هفته گذشته شاهد آتش سوزی 2۵۵ هکتار از 
عرصه های جنگلی بود. محمدرضا کنعانی، مدیرکل 
محیط زیست استان گلستان افزود: مطالعات نشان 
می دهد که اکوسیستم جنگل های شمال کشور 
توانایی احیا خود را دارد و می تواند خسارت ناشی از 
آتش سوزی ها را در بلندمدت جبران کند. بااین حال 
با توجه به ارزش بالای جنگل ها، حتی المقدور باید 
در کاهش آتش سوزی ها و تسریع در اطفاء حریق 
آن ها تلاش شود. چون هر درختی که از بین برود 
خسارت محسوب می شود و جلوگیری از هرگونه 
آسیب به این سرمایه ملی برای دستگاه های متولی 

و مردم اجتناب ناپذیر است. 

آموزش مجازی معنی ندارد
میزان: عضو کمیسیون آموزش و تحقیقـــات 
مجلس گفت : اکنون که فضای مناسبی برای آموزش 
ایجاد شده است نباید خانواده ها را دچار تردید کنند؛ 
آموزش و امتحانات مجازی دیگر معنایی ندارد 
ضمن اینکه برخی از کلاس ها هم خلوت است. احمد 
حسین فلاحی افزود: دوسال آموزش های مجازی 
ضربه های زیادی به ما زده است، لذا نمی توان به 
بهانه هایی آموزش حضوری را تعطیل کرد. وی در 
پاسخ به این سوال که با توجه به برخی از اظهارات 
در مورد سویه جدید بیماری کرونا سردرگمی در 
بین اولیا ایجاد شده است، اظهار کرد: اکنون که 
فضای مناسبی برای آموزش ایجاد شده است نباید 

دوستان خانواده ها را دچار تردید کنند. 

 واکنش  توهین به حجاب 
در دامپزشکی

فارس: رئیس پلیس فتا پایتخت از شناسایی و 
دلالت عاملین توهین به حجاب اسلامی در یکی از 
دامپزشکی های تهران خبر داد. سرهنگ معظمی 
گودرزی اظهار کرد: افراد مرتبط با موضوع پس از 
شناسایی توسط کارشناسان پلیس فتا فرماندهی 
انتظامی تهران بزرگ در این پلیس حاضر شدند. 
وی با اشاره به اینکه امنیت روانی مردم خط قرمز 
پلیس است خاطرنشان کرد: پلیس فتا با هرگونه 
هنجارشکنی و اقدامات توهین آمیز در فضای 

مجازی مطابق قانون برخورد خواهد کرد. 

مسئولان کشور به معضل آلودگی هوا کم تفاوت هستند و 
همین امر موجب شده که سالانه هزاران نفر از مردم شهرهای 
کشورمان یا به بیماری های ریوی دچار شوند یا با مرگ 
زودرس، زندگی شان به بهای بی توجهی به هوای شهرها به 
پایان برسد. اما موضوعی که از دید بسیار مغفول مانده، تاثیر 
آلودگی هوا بر رشد و سقط جنین است. سالانه بیش از 400 
هزار جنین در کشور ما سقط می شوند و هنوز کسی نمی داند 
چند درصد این جنین ها، به دلیل آلودگی و ناخواسته سقط 
شده اند. این امر، نه تنها نظر نگارنده، بلکه در مقاله های مختلف 
پزشکی ارتباط آلودگی هوا و سقط جنین ثابت شده است، 
اما ما در این زمینه آمار مشخصی در کشور نداریم تا بگوییم 
چند درصد زنان دچار این اتفاق ناخوشایند می شوند. با این 
حال به طور قطع نمی توان ادعا کرد که با آلودگی هوا مراجعه 
به مطب ها به دلیل سقط بالا می رود. سقط جنین علت های 
مختلفی دارد، اما از آنجا که در هوای آلوده ذراتی مانند گاز 
منوکسیدکربن، اکسید نیتروژن، سرب و دیگر ذرات مضر 
وجود دارد این ذرات می توانند از سطح خونی مادر عبور 
کرده و روی قلب و نبض جنین تاثیر بگذارند. همچنین این 
آلاینده ها در دیواره عروق التهاب ایجاد می کنند، بنابراین 
انتقال اکسیژن به خوبی انجام نمی شود و احتمال سقط جنین 
را بالا می برد. همچنین کم وزنی نوزادان در هنگام تولد نیز 
شاید به دلیل همین آلودگی هوا باشد. مشکل اینجاست 
که بیشتر مادران برای بارداری از قبل تصمیم نمی گیرند 
و برنامه ندارند. آنها زمانی به ما مراجعه می کنند که تست 
بارداری شان مثبت می شود. شاید به طور میانگین بتوان گفت 
از هر ۱00 مادر ۱0 نفرشان برای مشاوره قبل از بارداری به 
متخصص زنان و زایمان مراجعه می کنند. از سویی دیگر بهتر 
است که زنان باردار در روزهای آلوده سال تا حدامکان از خانه 
خارج نشوند تا کمتر آسیب ببینند. مشاوره سبب می شود با 
توجه به آلودگی بالای تهران در نیمه دوم سال هشدار لازم 
را به مادران بدهیم که حداقل چندماه اول بارداری شان در 
نیمه دوم سال نباشد. همچنین مطالعه سوابق پزشکی حدود 
۱۳ هزار زن بین سال های 200۷ تا 20۱۵ میلادی که در پی 
سقط جنین به اورژانس آورده شده بودند، نشان داد که افزایش 
20 میکروگرمی دی اکسید نیتروژن در هر متر مکعب، خطر 
افزایش سقط جنین را ۱۶ درصد افزایش می دهد. بررسی این 
پرونده ها همچنین نشان داد که در هفت روز قبل از سقط 
جنین، مادران در معرض آلودگی هوا قرار داشته اند. این در 
حالی است که هنوز در کشور آمار مشخصی در این زمینه 
برای زنان باردار از سوی پزشکی قانونی و اورژانس وجود ندارد. 

سقط جنین با آلودگی هوا 

روی خط آرمان ملی

     88760176                                              
آزمون استخدامی

با گذشت 4 ماه از برگزاری آزمون وزارت علوم هنوز تکلیف 
متقاضیان و قبول شدگان این آزمون مشخص نیست، پیگیری 
هم می کنیم در جواب به ما می گویند، نتایج اصلا مشخص 
نیست مسئولان پس چه زمانی می خواهند اعلام کنند که چه 

افرادی در این آزمون قبول شده اند. 
یک شهروند از تهران 

بیمه بیکاری 
مدارک برای بیمه بیکاری فروردین ماه و اردیبهشت ماه را 
به بیمه داده ایم ولی هنوز حقوق بیمه بیکاری این دو ماه برای 
ما واریز نشده است از مسئولان درخواست رسیدگی به این 

موضوع را داریم. 
یک شهروند از ورامین

گرانی میوه
قیمت کالا های مصرفی در بازار میوه و تره بار 40 درصد 
افزایش پیدا کرده است، باوجود مشکلات اقتصادی که مردم 
دارند، چطور می توانند با این افزایش قیمت ها کالاهای 
مصرفی خود را تهیه کنند. در اکثر میوه فروشی ها و میادین 
بزرگ میوه ها می ماند و خراب می شود و دور ریخته می شود، 
بهتر نیست کمی قیمت میوه را پایین بیاورند تا اینکه خراب 

شود و دور بریزند؟!
یک شهروند از تهران 

تزریق واکسن 
امیدوارم تزریق دُز سوم به گونه ای باشد که دیگر شاهد ورود 
ویروس امیکرون مانند دلتا نباشیم و مردم دچار مشکلات 

قبلی نشوند. 
احدی از تهران 

بازنشستگی مشاغل سخت
چرا برای افرادی که جزء مشاغل سخت کار می کنند سن 
بازنشستگی کاهش پیدا نمی کند. بعد از نزدیک به 2۵ سال 
کار کردن برای درخواست بازنشستگی رفته ایم ولی خبری از 
بازنشستگی مشاغل سخت نیست، لطفا مسئولان رسیدگی 

کنند.
صالحی از تهران

اتوبوس هفت تیر به شهرک غرب
در خط اتوبوسرانی میدان هفت تیر به شهرک غرب همیشه 
کمبود اتوبوس وجود دارد. ما ساعت 4 به بعد که می خواهیم 
به خانه برویم 2ساعت در میدان هفت تیر معطل می شویم تا 
اتوبوس بیایید. در این سرما واقعا برای ما دردسر شده است. 

خواهشمندیم اتوبوسرانی رسیدگی کند.
شرفی از تهران

دکتر نگار قاضیانی
متخصص زنان و زایمان 

یـادداشــت

بنا به گفته حمید محمدی، مدیر کل امور دارویی 
سازمان غذا و دارو »چنانچه تا پایان سال ۱400 ارز 
مورد نیاز برای خرید دارو تامین نشود، این کشور با 
کمبود ۵00 قلم دارو مواجه خواهد شد.« هر چند 
که روز پیش رئیس سازمان غذا و دارو از تامین ارز 
دارو خبر داد و آنطور که بهرام دارایی تاکید کرده 
»خوشبختانه با دستور رئیس جمهور، ارزی که برای 
دارو مورد نیاز بود، تامین شده است. با توجه به تدابیر 
موجود، کمبود دارویی نسبت به سال گذشته بسیار 
کمتر خواهد بود.« اما این نگرانی در سال آینده نیز 
وجود دارد که در صورت عدم تامین ارز، دارو و درمان 
و در شرایطی که کشور با شیوع های سویه های 
کرونا دست و پنجه نرم می کند و بیماران خاص به 
واسط تحریم ها، زندگی شان تحت الشعاع واردات 
چمدانی یا قطره چکانی دارو قرار گرفته است، به 
این نگرانی ها می افزاید. یک کارشناس حوزه دارو 
در این رابطه به »آرمان ملی« می گوید: داروهایی که 
امروزه تحت عنوان داروهای بدون نسخه، تولید آن 
با ضرر یا نقطه سود سفر است چون با توجه به اینکه 
کارخانه های تولید داخلی به سختی مواد اولیه دارو 
را تامین می کنند و دسترسی به داروهای عادی و 
بیماری های خاص نیز کماکان وجود دارد.« این 
گفته سید حمید موسوی  نجدی در شرایطی مطرح 
می شود که به گفته برخی از داروسازان »میزان 
تهیه مواد اولیه، تولید و توزیع دارو از جنگ هشت 
ساله سخت تر و در ۱۵ سال گذشته بی سابقه بوده 
است.« موسوی نجدی این امر را تایید می کند و 
می افزاید: »افزایش شدید قیمت دارو، مردم را با 
چالش روبه رو کرده است. قیمت یک ورق قرص 
مُسکن معلولی در داروخانه ها ۵00 درصد افزایش 
پیدا کرده، در حالی که این داروها در داخل تولید 
می شوند، همچنین تامین اعتبار شرکت های بیمه ای 
و مشکلاتی که پزشکان در توصیه برخی از برندهای 
خاص دارو دارند، ما می توانیم شرایط سال آینده را 

بحرانی تر می شود.«
  یک بام و دو هوای دارو در بودجه 1401 

این موضوع در شرایطی است که آیت ا... ابراهیم 
رئیسی، رئیس جمهور کشور روز گذشته در جلسه 
ستاد ملی مقابله با کرونا با اشاره به گزارش ها درباره 
گران شدن قیمت برخی اقلام دارویی گفت: »این 
گونه گرانی ها به هیچ عنوان پذیرفتنی نیست و نباید 
اتفاق بیفتد.« او از وزارت بهداشت خواست »اجازه 
ندهد افراد سوداگر درزمینه گرانی اقلام دارویی فعال 
شوند.«  این گفته های رئیس جمهور در شرایطی 
مطرح می شود که بارها وزرای بهداشت سابق به 
مافیای وارد کننده دارو در نظام سلامت کشور و 
بدنه وزارت بهداشت تاکید داشته اند. اما نکته مهم 

در رابطه با صحبت های روز گذشته رئیس جمهور 
به بودجه سال ۱40۱ باز می گردد، در جایی که 
در تبصره ۱4 آن، ارز ترجیحی )4200 تومانی( 
حذف خواهد شد و این امر به اعتقاد کارشناسان، 
شوک بسیار بزرگ به بازار اقلام پرمصرف مردم 
مخصوصا بازار دارو خواهد بود و از هم اکنون با 
افزایش ۵ برابری برخی از داروهای ساده نیز این امر 
را در بازار مشاهده می کنیم. همزمان با ابراز نگرانی 
بادی، عضو  رئیس جمهور، همایون سامه یح نجف آ
کمیسیون بهداشت مجلس در گفت و گویی اعلام 
کرده که »واردات دارو با ارز 4200 تومانی در سال 
آینده متوقف می شود، احتمال می دهم در سال 
آینده، دارو به اندازه کافی موجود باشد اما قیمت 
دارو به نسبت سال ۱400 بسیار گران تر خواهد 
بود.« با این حال کارشناس حوزه دارو و سلامت در 
ادامه گفته هایش این امر را تایید می کند و می گوید: 
» این افزایش قیمت دارو نه تنها داروهای بدون 
نسخه بلکه داروهای مصرف بسیار زیادی دارند و در 
نسخه ها معمولا تجویز می شوند با این گرانی روبه رو 
خواهد شد و این امر سبب افزایش ورود آنها را به بازار 
سیاه را فراهم می کند. بنابر این وضعیتی که در سال 
آینده با آن در حوزه کمبود و افزایش قیمت دارو 
مواجه خواهیم شد، به مراتب بدتر از شرایط فعلی 

کشور است.«
  التهاب بازار را کنترل کنید

چندی پیش محمدرضا واعظ مهدوی، معاون 
اسبق وزارت رفاه در گفت وگو یی به ایسنا اعلام کرده 
بود که حذف ارز ترجیحی باعث افزایش ۷ برابری 
قیمت داروها در کشور خواهد شد، بنابراین همان طور 
که کارشناسان نیز به آن تاکید دارند، ما در سال آینده 
با یک شوک در حوزه دارو روبه رو خواهیم بود. در 
این میان، محمد رضا محبوب فر، کارشناس حوزه 
سلامت نیز این امر را سبب افزایش پرداخت پول 
از جیب مردم و فقیر شدن بیشتر مردم می داند و به 
»آرمان ملی« می گوید: »من فکر می کنم که رئیس 
جمهور کشورمان، توجه ای به بودجه سال ۱40۱ 
نداشته که از افزایش قیمت دارو ابراز نگرانی می کند 
و گرنه با یک فرمول ساده می توان این پیش بینی را 
کرد که قیمت دارو با چه تورمی روبه رو خواهد شد، 
مگر اینکه دولت به هیچ عنوان ارز دارو را قطع نکند 
و به سازمان های وابسته ارز بیشتری اختصاص دهد. 
اما این موضوع یک شرایط عجیب نیز رقم می زند، دو 
یا سه نهادی که در حوزه واردات دارو نقش عمده ای 
دارند، بیشترین ارز ترجیحی را دریافت می کنند. مثلا 
در سازمان تامین اجتماعی که یک سازمان بزرگی 
است که سهم عمده ای از این ارز را دریافت می کند. 
سیاست گذاری این نهادها در واردات و تهیه مواد اولیه 

دارو، بسیار مهم است و می توانند بازار ملتهب دارو را 
کنترل کنند، اما چرا این موضوع در سال های گذشته 
رفع نشده، باید در انتظار ورود مجلس به این موضوع 
باشیم. میزان تهیه مواد اولیه در تهیه دارو بر خلاف 
آن چیزی که از سوی شرکت های تولید کننده دارو، 
اعلام می شود بیشتر  از سمت کشور هندوستان است 
و اگر آنها از این کشور نتوانند اقلامی را تهیه کنند، 
به سمت کشور چین می روند، این در حالی است که 
مسئولان سازمان غذا و دارو، معتقدند که این داروها 
با کیفیت بالا وارد ایران می شود، اما به هر حال باید 
قبول کنیم که در چند نهاد انحصار دارو وجود دارد.« 
این کارشناس حوزه سلامت در ادامه می افزاید: 
»طبق گفته مسئولان، مراکز خدمات درمانی کشور 
یا تامین اجتماعی یا ورشکسته هستند یا در آستانه 
ورشکستگی قرار دارند، بنابراین آنها نمی توانند آن 
رسالت و نقشی که در تامین هزینه  های سلامت که 
یک بازار و اقتصاد مشخص دارند، تامین شود. مثلا ۳0 
درصد آن برعهده مردم در خدمات درمانی سرپایی 
برای دارو است، اما این فقط تئوری است و در عمل آن 
گرانی که در بازار به وجود خواهد آمد، بیمه ها آن را 
پوشش نخواهند داد، چون از قبل ساختارشان ضعیف 
و با وضعیت مالی خراب است، نمی توان از آنها انتظار 
معجزه داشت، نهایتا بار این موضوع به دوش مردم و 
باعث حذف بیشتر اقلام خوراکی و هزینه آن در بازار 

دارو و درمان خواهد شد.« 
  جان مردم فدای قیمت واکسن 

شاید بد نباشد که در پایان گزارش و برای جمع 
بندی، به صحبت های روز گذشته دکتر هاشمی، 
فوق تخصص مراقبت های ویژه درباره واردات واکسن 
و امتناع مشکوک مسئولان سابق وزارت بهداشت 
اشاره ای داشته باشیم. در شرایطی که عضو کمیته 
علمی کشوری کرونا در گفت وگو با رکنا گفته است: 
»وزیر سابق بهداشت می گفت که ما نباید وقتی 
می توانیم هر دُز واکسن را با نرخ ۱0 دلار وارد کنیم، 
به واردات واکسن هایی بپردازیم که نرخ هر دُز آنها 
حدود 20 دلار است. این در حالی است که با توجه 
به اختصاص ارز دولتی برای واکسن کرونا، نرخ هر دُز 
واکسن باکیفیت تر، حدود 42 هزار تومان برای هر دُز 
و در مجموع ۸4 هزار تومان برای دو دُز بیشتر بود و 
بنابراین می توان گفت جان ایرانیان برای وزیر سابق 
بهداشت حتی ۸4 هزار تومان هم ارزش نداشت. 
همچنین مدارکی وجود دارد که نشان می دهد 
وزارت بهداشت سابق در بسیاری از موارد، جلوی 
واردات برخی انواع واکسن کرونا به کشور از سوی 
افراد مختلف را گرفت و به همین دلیل، ما اجازه 
پیدا نکردیم که برخی برندهای بهتر واکسن را به 

کشورمان وارد کنیم.«

بررسی »آرمان ملی« در گفت وگو با کارشناسان از پیامدهای حذف ارز دارو:

یک بام و دو هوای ارز دارو، مردم را فقیرتر می کند 
   ابراز نگرانی رئیس جمهور از قیمت دارو همزمان با اظهارنظر یک نماینده مجلس از احتمال حذف ارز دارو 

   وزیر اسبق بهداشت می گفت که واکسن 84 هزار تومانی گران است و باید واکسن ارزانتر بخریم! 

آرمان ملی- منیره چگینی: »این گونــه 
گرانی ها به هیچ عنوان پذیرفتنــی نیست 
و نباید اتفاق بیفتد« این جمـــلات یا ابراز 
نگرانی شدید رئیس جمهور از وضعیت دارو در 
کشور، در شرایطی بیان می شود که در بودجه 
سال زمزمه های حذف ارز ترجیحی به گوش 
می رسد و قیمت داروهای تولید داخل 4 تا 5 
برابر شده است. طی چنــد وقت گذشتـــه 
گفت وگو های  مسئــولان وزارت بهداشت و 
تولید کنندگان دارو را اگر مرور کنیم، شاهد 
خواهیم بود که در شش ماهه گذشته عملا 
تخصیص ارز 4200 تومانی یا ارز ترجیحی برای 
دارو اختصاص پیدا نکرده و سازمان غذا دارو 
چند ده قلم دارو را از فهرست داروهایی که با 
ارز ترجیحی وارد می شود را خارج کرده است. 

استخدام ۳۴ هزار معلم، 
به زودی...

وزیر آموزش و پرورش گفت: امر 
حاکمیتی آموزش و پرورش یعنی 
ما بتوانیم برای دانش آموزان مرزی 
معلم ثابت داشته باشیم ، به همین 
خاطر مجوز اولیه ۳4 هزار نیرو برای 
استخدام در نظر گرفتیم. یوسف 
نوری افزود: امسال برای سند تحول 
بنیادین هم بودجه  ای در نظر گرفته 
شده است. حضرت آقا گفتند برنامه 
سند تحول را بنویسید و در بین راه 
تحولات و تغییرات جدید را اعمال 
کنید. اگر نیاز به ترمیم هم باشد 
باید آن را به شورای عالی انقلاب 
فرهنگی ببریم. وی افزود: بیش از 
۸0 درصد مدارس ما در شهرهای 
بزرگ برای اینکه در یک روز تمام 
دانش آموز بپذیرند آمادگی دارند اما 
معلمان ما حتی در خانه هم کارشان 
را انجام دادند. ولی متاسفانه در 
ستاد و صف دوقطبی وجود دارد 
و ما زمانی که در این جایگاه قرار 
می گیریم یادمان می رود که معلم 

هستیم.

بانوان فقط توسط پزشکان 
خانم درمان شوند!

نایب رئیس کمیسیون بهداشت 
مجلس گفت: تلاش ما بر این است 
تا بانوان، توسط پزشکان خانم درمان 
شونـــد و حتــی در استثنائات هم 
پیش نیاید که بانــوان ما ناچار باشند 
که در حوزه زنان نـــزد پزشک مرد 
بروند. سیدمحمد پاک مهر افزود: در 
مورد درمان بانـــوان توسط پزشک 
خانم در حوزه زنان امروز در کشور به 
جایگاهی رسیــده ایم که پزشکان 
در این حوزه تقــریبا در اکثر موارد 
خانم هستند. تنها به صورت موردی 
آن هم پزشکان آقایی که از قبل در 
حوزه زنان فعالیت می کردند، حضور 
دارند، که همان طور که گفتم موردی 
و استثنا هستند. در شرایط فعلی 
تربیت پزشکان خانم در اکثر رشته ها 
به ویژه تخصص زنان و زایمان و جراح 
عمومی، رادیولوژی و دندانپزشکی 
و سایر رشته ها داریم به طوری که 
فرصت انتخاب و مراجعه برای بانوان 
بیمار جامعه فراهم است و امروز اغلب 
پزشکان حوزه زنان را بانوان تشکیل 

می دهند.

آرمان ملی: بالاخره وزیر بهداشت نیز مهلت دو 
هفته ای برای انفجار امُیکرون در کشور را تایید کرد 
و باور دارد که باید هرچه سریعتر جمعیت بیشتر 
واکسینه شود. همزمان با گفته های بهرام عین اللهی، 
رئیس سازمان نظام پزشکی مشهد روز اعلام کرده 
»تاکنون حدود ۸ میلیون ایرانی دُز اول و حدود 2۵ 
درصد از جمعیت کشور هنوز دُز دوم واکسن کرونا را 
دریافت نکرده اند.« با این حال وزیر بهداشت، معتقد 
است که »برای پیشگیری از همه گیری سویه جدید 
کرونا، باید دُز سوم واکسیناسیون به سرعت انجام 
شود.  خوشبختانه نقطه امیدی که در کشورمــان 
وجود دارد درصد بالای واکسیناسیون عمومی 
است، به نحوی که طبق آمار این رقم به ۸۷ درصد در 
کشور و ۹0 درصد در تهران در دُز اول رسیده است.« 
وی هشدار داده که »ما یکی دو هفته طلایی فرصت 
داریم، چون اگر سویه امُیکرون بخواهد وضع انفجاری 
اش را نشان دهد، معمولا سه هفته پس از ابتلای 
اولیه بروز می کند بنابر این دو هفته فرصت تا تزریق 
دُز سوم واکسن به سرعت انجام شود.« این گفته ها 
در شرایطی مطرح می شود که وزارت بهداشت روز 
شنبه، از جان باختن 42 نفر دیگر بر اثر کرونا و 
شناسایی حدود هزار و 200 بیمار جدید در کشور طی 
شبانه روز گذشته خبر داد. در همین حال حمیدرضا 
جماعتی، دبیر کمیته علمی کشوری کرونا، ضمن 
اشاره به سرایت پذیری بالای سویه امُیکرون گفت 
که »بیش ترین سنینی که دچار مشکلاتی به واسطه 
این ویروس می شوند، بین 20 تا ۳0 سال و افراد 
بالای ۶0 سال هستند.« با توجه به این توضیحات، 

در حال حاضر 0 شهر کشور در وضعیت قرمز، 0 شهر 
در وضعیت نارنجی، ۵۳ شهر در وضعیت زرد و ۳۹۵ 

شهر در وضعیت آبی قرار دارند. 
  تمدید اوج گیری امُیکرون

با این حال دبیر کمیته علمی کشوری کرونا گفت: 
»با توجه به اینکه امیکرون در کشور ما هفته گذشته 
شناسایی شده است و با توجه به زمان تکثیرش که 
حدود یک ونیم تا ۳ روز است، انتظار می رود که اگر 
پروتکل ها رعایت نشود و واکسیناسیون انجام نشود، 
حداقل سه تا 4 هفته آینده با اوج امیکرون در ایران 
مواجه شویم. حمیدرضا جماعتی در بخشی دیگر از 
صحبت هایش به با تاکید بر لزوم انجام واکسیناسیون 
کرونا، درباره دو قرص درمان کرونا که در چند روز 
گذشته از سوی سازمان غذا و داروی آمریکا تاییدیه 

دریافت کرده اند، گفت: در چند روز گذشته سازمان 
غذا و داروی آمریکا دو قرص درمان کرونا را اپرو 
)تایید( کرد. قرص های پکسلویید و مولنوپیراویر در 
کشور ما هم شرکت های داروسازی توانایی ساخت 
آن را دارند و حتی تعدادی از آن را ساختند و منتظر 
سازمان غذا و دارو هستند تا در اختیار مردم قرار 
دهند؛ اما همان طور که مستحضر هستید موارد 
استفاده از این داروها در موارد مختصر تا متوسط 
در افرادی است که در شروع علائم بیماری هستند 
و بیماری زمینه ای دارند که وقتی به بیماری مبتلا 
می شوند امکان تشدید بیماری در بدن آنها وجود 
دارد و احتمال بستری شدن در بیمارستان را دارند 
توصیه می شود و نه هر فردی که علائم بیماری را به 

صورت خفیف دارد. 

»آرمان ملی« از هشدارها نسبت به شیوع سویه امُیکرون گزارش می دهد 

هشدار؛ دو هفته تا واکسیناسیون 8 میلیون نفر 
   وزیر بهداشت: دو هفته دیگر تا انفجار سویه امُیکرون در کشور فاصله داریم و باید 8 میلیون نفر را واکسینه کنیم

قانون تبدیل وضعیت 
استخدامی ایثارگران 

رئـــیس بنیــــاد شهیـــد و 
امور ایثارگران حل مشکل مسکن 
و اشتغال ایثارگـــران را یکی از 
اولویت های اصلــی بنیاد شهید و 
امور ایثارگران عنوان کرد و گفت: 
تبدیل وضعیت استخدامی ایثارگران 
مشمول در سال آتــی نیز قابل انجام 
است. سید امیرحسین قاضی زاده 
هاشمی درباره موضوع اشتغال و 
کارآفرینی تأکیـــد کرد: مسائلی 
چون مسکن، اشتغال و ازدواج که 
از دغدغه های اصلی کل جامعـــه 
محسوب می شوند از مشــــکلات 
جاری جامعه ایثارگران نیز هستند. 
اما ظرفیت های استخدامی دولت 
هر سال در حال کاهش است و این 
موضوع باعث شده عملا ظرفیت 
زیادی برای به کارگیری ایثارگران در 
مجموعه های دولتی وجود نداشته 
باشد و همچنان حدود 2۸0 هزار نفر 
از ایثارگران جویای شغل هستند. 
این عدد با در نظر گرفتن میانگین 
سنی بالای ایثارگران و توجه به اینکه 
تعداد زیادی از آنان از چرخه اشتغال 
خارج شده اند، عدد بزرگی محسوب 

می شود.


